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Shoe, in particular a sports-shoe, comprising a spring located in the sole, enclosure and spring for such a shoe.
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Abstract (en)
The shoe comprises at least one spring (R), particularly a metal spring, located in the sole between an upper plate (2), extending as far as the rear
of the shoe, and a lower plate (3), for absorbing the impacts of the shoe on the ground. The upper plate (2) is rigid and is situated entirely to the rear
of a transverse line (L) intended to be under the metatarsus (4) of the user's foot; the sole has a transverse articulation zone (5) at the level of this
line (L) so that the angle formed between the plane of the rigid upper plate (2) and the part (6) of the sole situated in front of the articulation zone
can vary; the walls of the upper (9) of the shoe, which surround the user's foot, are fixed at their lower part, to the rigid plate (2); the spring(s) (R, 11)
is (are) situated under the only zone of the rigid plate intended to be under the user's heel, the whole assembly being such that the variations in the
load applied to the spring (R, 11) give rise to an oscillation movement of the rigid upper plate (2) about the transverse articulation line (L), relative to
the lower plate (3). <IMAGE>

Abstract (fr)
La chaussure comporte au moins un ressort (R) en particulier métallique, disposé dans la semelle entre une plaque supérieure (2) s'étendant
jusqu'à l'arrière de la chaussure et une plaque inférieure (3) pour amortir les chocs de la chaussure sur le sol. La plaque supérieure (2) est rigide et
est entièrement située en arrière d'une ligne transversale (L) destinée à se trouver sous le métatarse (4) du pied de l'utilisateur ; la semelle présente
une zone d'articulation transversale (5) au niveau de cette ligne (L) de sorte que l'angle formé entre le plan de la plaque supérieure (2) rigide et
la partie (6) de la semelle située en avant de la zone d'articulation peut varier ; les parois de la tige (9) de la chaussure qui entourent le pied de
l'utilisateur sont fixées, à leur partie inférieure, à la plaque supérieure rigide (2) ; le(s) ressort(s) (R, 11) est (sont) situé(s) sous la seule zone de
la plaque rigide destinée à se trouver sous le talon de l'utilisateur, l'ensemble étant tel que les variations de la charge appliquée au ressort (R, 11)
entraînent un mouvement d'oscillation de la plaque supérieure rigide (2) autour de la ligne transversale d'articulation (L), relativement à la plaque
inférieure (3). <IMAGE>
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